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Protokół Nr 32 
z posiedzenia trzydziestej drugiej sesji Rady Miejskiej w Wi ęcborku, odbytego  

w dniu 23.04.2009r. 
 
 
 
 
Posiedzenie odbyło się w Sali Krajeńskiej Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Więcborku 
przy ulicy Pocztowej 2. 
 
Sesja trwała od godz. 10.00 – do godz. 14.00. 
 
Obecność według załączonej listy obecności. 
 
W sesji na 15 radnych udział wzięło 11 radnych , czyli quorum wymagane do podejmowania 
prawomocnych uchwał zgodnie z art. 14 ustawy o samorządzie gminnym / jedn.tekst Dz.U. 
Nr 142 poz. 1591 z późn. zm. / 
 
Radni nieobecni usprawiedliwieni: 
1. Beata Lida 
2. Roman Mroczkowski 
3. Stanisław Posieczek 
 
 
Spoza Rady w posiedzeniu uczestniczyli: 
 
1. Burmistrz Więcborka    - Paweł Toczko 
2. Sekretarz Gminy      - Renata Jesionowska – Zawieja 
3. Skarbnik Gminy     - Władysław Rembelski 
4. Starosta Powiatu Sępoleńskiego   - Henryk Pawlina 
5. Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 
    Samorządowej     - Waldemar Kuczerepa 
6. Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony 
    Środowiska, Leśnictwa i Dróg   - Tomasz Fifielski 
7. Kierownik Referatu Inwestycji, Planowania  
    Przestrzennego i Gospodarki Nieruchomościami - Michał Bąk 
8. Młodszy Referent ds. Promocji i Sportu  - Monika Kotarak 
9. Sołtys Dalkowa     - Irena Śpica 
10.Redaktor „Krajeńskich Zeszytów  
     Historycznych”     - Leszek Skaza 
11. Redaktor „Wiadomości Krajeńskich”  - Robert Lida 
12. Redaktorka „Gazety Pomorskiej”  - Marietta Chojnacka 
 
W części spotkania uczestniczył mieszkaniec Więcborka p. Andrzej Inert. 
 
Obradom przewodniczył p. Józef Kujawiak – przewodniczący Rady Miejskiej w Więcborku. 
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Porządek obrad przewidywał: 
 
1. Otwarcie. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przyjęcie protokółu z XXXI sesji RM. 
4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o podejmowanych działaniach w okresie 

między sesjami. 
5. Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
6. Interpelacje i zapytania radnych. 
7. Przyjęcie informacji z wykonania budŜetu Gminy Więcbork za 2008 rok oraz podjęcie   

uchwały w sprawie udzielenia Burmistrzowi Więcborka absolutorium. 
a) Sprawozdanie Burmistrza Więcborka z wykonania budŜetu za 2008r. 
b) Opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wykonania budŜetu. 
c) Opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi  

Więcborka. 
d) Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia  absolutorium 

Burmistrzowi  Więcborka. 
e) Opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku 

Komisji Rewizyjnej. 
f) Dyskusja nad sprawozdaniem z wykonania budŜetu za 2008r. 
g) Głosowanie  nad przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium. 

8. Informacja Burmistrza Więcborka o stanie zaawansowania zadań inwestycyjnych 
zaplanowanych na 2009 rok oraz zleceń wykonania dokumentacji na planowane zadania 
inwestycyjne w 2010 roku. 

9. Przedstawienie Radzie Planu Naprawczego Zakładu Gospodarki Komunalnej  
w Więcborku, opracowanego zgodnie z zaleceniami Burmistrza Więcborka. 

10. Informacja Kierownika Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Dróg o 
stanie dróg po sezonie zimowym oraz planowanych załoŜeń zmierzających do poprawy 
sytuacji na tym odcinku. 

11. Informacja w sprawie wspierania rozwoju sportu kwalifikowanego na terenie Gminy 
Więcbork w 2008r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość dodatków, 
warunków obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw oraz zasad podziału specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli zatrudnionych 
w placówkach oświatowych gminy Więcbork. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ lokali mieszkalnych 
stanowiących własność Gminy Więcbork. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości. 
15. Podjęcie uchwały w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Więcbork 

nieruchomości 
16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami” dla 

Gminy Więcbork na lata 2009 – 2012.” 
17. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia dodatkowego obwodu głosowania w NOVUM – 

MED. Spółka z o.o. Szpital Powiatowy im. dr A. Gacy i dr J. Łaskiego Niepubliczny 
Zakład Opieki Zdrowotnej w wyborach uzupełniających do Rady Miejskiej zarządzonych 
na dzień 21 czerwca 2009 roku. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na 2009r. 
19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
20. Wolne wnioski i informacje. 
21. Zakończenie. 
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Przewodniczący RM wniósł autopoprawkę do przesłanego wcześniej radnym porządku obrad 
polegającą na zdjęciu z niego punktu 9 dotyczącego planu naprawczego ZGK. Powodem tej 
zmiany były waŜne sprawy rodzinne Dyrektora ZGK, które uniemoŜliwiły jego uczestnictwo 
w obradach i omówienie powyŜszego zagadnienia. Temat ten jednak zgodnie z tym, co mówił 
p. Kujawiak powróci na kolejnej - majowej sesji.  
 

Autopoprawka została przyjęta jednogłośnie. 
 
 
Kolejną zaproponowaną zmianą było przesunięcie punktu 10 porządku obrad dotyczącego 
informacji Kierownika Referatu Rolnictwa… na punkt 8 z uwagi na  jego pilny wyjazd 
słuŜbowy do Sępólna Krajeńskiego. 
Następnie przegłosowano cały porządek obrad uwzględniający zaproponowane zmiany. 
 

Porządek obrad przyjęto jednomyślnie. 
 
 
Ad.3 Przewodniczący RM Józef Kujawiak poinformował, Ŝe protokół z XXXI sesji został 
napisany, osobiście go przeczytał i podpisał nie wnosząc poprawek. Zapytał , czy są jeszcze 
jakieś uwagi do protokółu ze  strony radnych. Takowych nie zgłoszono, zatem poprosił o jego 
przegłosowanie. 
 

Protokół przyjęto jednogłośnie. 
 
 
Ad. 4 Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w okresie 
między sesjami. 
 
27.03.2009r – udział w zespole wyjazdowym do Nierzychowa w składzie: Burmistrz 
Więcborka, Przewodniczący RM Dyrektor BOOS, Przewodniczący Komisji Inwentaryzacji… 
Rady Miejskiej w Więcborku p. Stanisław Posieczek, Zastępca Przewodniczącej  Komisji 
Oświaty, Kultury i Sportu p. Roman Mroczkowski. Celem podróŜy było zapoznanie się z 
nowo wybudowaną salą gimnastyczną przy tamtejszym Technikum Rolniczym. 
30.03.2009r. – udział w spotkaniu w składzie: Burmistrz Więcborka, Starosta Powiatu 
Sępoleńskiego, Przewodniczący RM, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych, Kierownik 
Referatu Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Leśnictwa i Dróg UM, Wiceprzewodniczący RM 
p. Tadeusz Mroziński. Tematem spotkania było dokonanie konsultacji na odcinku wszelkich 
poczynań dotyczących budowy dróg na terenie Więcborka i gminy w latach 2009 – 2011, 
zapoznanie zebranych projektem porozumienia w tej sprawie następujących stron: 
Przedstawicieli Województwa Kujawsko-Pomorskiego, Starosty Powiatu, Burmistrza 
Więcborka. Porozumienie to zostało podpisane przez: Starostę Powiatu Sępoleńskiego, 
Wicestarostę, Skarbnika Powiatu i Wicemarszałka Sejmiku Wojewódzkiego. 
W tym teŜ dniu Przewodniczący RM brał udział w Komisji Konkursowej dotyczącej wyboru 
na stanowisko Inspektora ds. Obsługi Rady Miejskiej. W konkursie uczestniczyły 3 osoby. 
W wyniku postępowania konkursowego na stanowisko wybrano p. Izabelę Mrozek. 
1.04.2009r. – udział w Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku. 
3.04.2009r. – udział w spotkaniu zorganizowanym przez Burmistrza Więcborka z udziałem 
Firmy „KOMINBUD” z Bydgoszczy. Rozmowy dotyczyły oferty dotyczącej budowy 
mieszkań socjalnych w ramach partnerstwa publiczno – prywatnego. 
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W godzinach popołudniowych p. Kujawiak uczestniczył w spotkaniu poŜegnalnych 
odchodzących na emeryturę pracownic Urzędu Miejskiego – p. Lidii Halkiewicz, p. ElŜbiety 
Zych oraz p. Teresy Dropnskiej. 
4.04.2009r. – udział w otwarciu i zwiedzaniu „Powiatowej Wystawy Stołów Wielkanocnych” 
w Centrum Kultury i Sztuki w Sępólnie Krajeńskim. Organizatorami imprezy byli: Urząd 
Miejski w Sępólnie, Gminny Związek Kółek i Organizacji Rolnych i Centrum Kultury i 
Sztuki w Sępólnie. 
8.04.2009r. – udział w zespole wyjazdowym w składzie: Burmistrz Więcborka, Dyrektor 
BOOS, Projektant Dokumentacji sali gimnastycznej w Sypniewie p. Adam Wiśniewski. 
Wyjazd zorganizowano do Kcyni, gdzie podobnie jak w Nierzychowie zapoznano się 
konstrukcją nowo wybudowanej sali gimnastycznej. 
10.04.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury 
Gminnej, Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej. 
14.04.2009r. – wspólny z Burmistrzem Więcborka wyjazd w teren w celu zapoznania się z 
przebiegiem prac związanych z rozprowadzaniem sieci wodociągowej Suchorączku i 
podłączeń wodociągowych w Zgniłce. Prace te przebiegają zgodnie z załoŜeniami 
planowymi. 
15.04.2009r. – Spotkanie z przedstawicielami Firmy Detektywistycznej z Bydgoszczy. 
Tematem spotkania było wznowienie problemów związanych z wejściem na teren Gminy 
Więcbork wyŜej wymienionej Firmy i wprowadzeniem dodatkowej poprawy na odcinku 
bezpieczeństwa publicznego na terenie gminy. 
16.04.2009r – Udział w spotkaniu dotyczącym problemów związanych z jakością wody pitnej 
na terenie Więcborka i Gminy. Dokonano podsumowania zakresu dotychczas wykonanych na 
tym odcinku prac oraz ustalono wytyczne na najbliŜszą przyszłość. Poza Przewodniczącym 
RM w rozmowach uczestniczyli: Burmistrz Więcborka, Dyrektor ZGK, Powiatowy Inspektor 
Sanitarny. 
17.04.2009r. – spotkanie u Burmistrza Więcborka z udziałem projektanta sali gimnastycznej 
w Sypniewie połączone z wyjazdem i wizją lokalną miejsca w którym powstać ma obiekt.   
20.04.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i Sportu. 
21.04.2009r. – udział w jury Gminnego Konkursu Recytatorskiego klas I – II w Szkole 
Podstawowej w Zakrzewku. 
22.04.2009r. – udział w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Fianasów. Ponadto w tym dniu 
Przewodniczący RM uczestniczył wspólnie z Burmistrzem Więcborka w rozmowach z 
przedstawicielem firmy „HEBAN” z Tucholi. Tematem spotkania było zapoznanie się z 
propozycja budowy budynku mieszkalnego komunalno-socjalnego w gminie Więcbork. 
 
Poza tym w wyŜej wymienionym okresie Przewodniczący RM uczestniczył w spotkaniach 
roboczych organizowanych z inicjatywy jego i Burmistrza Więcborka celem rozwiązywania 
róŜnych problemów bieŜących oraz współdziałał w załatwianiu wszelkich spraw w biurze 
RM. 
 
 
Ad. 5 Informacja Burmistrza Więcborka o pracy w okresie między sesjami. 
 
27.03.2009r – wyjazd do Nierzychowa w celu obejrzenia sali gimnastycznej wybudowanej w 
technologii, która ma być zastosowana przy takiej inwestycji przy Szkole Podstawowej w 
Sypniewie. WraŜenia uczestników wyjazdu tj. Dyrektora BOOS, Przewodniczącego RM i 
samego Burmistrza były pozytywne, jednakŜe jak się okazało nie wszystko zostało tam 
powiedziane. Okazało się bowiem, Ŝe występuje tam między innymi kłopot z właściwym 
dogrzaniem Sali i skraplaniem się wody na elementach budowlanych. W związku z 
powyŜszym postanowiono szukać innych, bezpieczniejszych rozwiązań. 
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30.03.2009r. – spotkanie w sprawie dróg składzie: Starosta Powiatu p. Henryk Pawlina, 
Przewodniczący RM p. Józef Kujawiak, Kierownik Referatu Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska, Leśnictwa i Dróg UM w Więcborku p. Tomasz Fifielski, Dyrektor Zarządu Dróg 
Powiatowych p. Edwin Ekert oraz Burmistrz Więcborka. Rozmowy zaowocowały 
podpisaniem porozumień o współfinansowaniu inwestycji drogowych na terenie naszej 
gminy, co pozwoli nam na moŜliwość skorzystania ze środków zewnętrznych / Urząd 
Marszałkowski/. 
1.04.2009r. – wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. 
3.04.2009r. – spotkanie z przedstawicielami firmy „KOMIN BUD”. Rozmowy dotyczyły 
oferty budowy budynku komunalnego w Więcborku. Firma buduje domy w technologii 
tradycyjnej i zaproponowała wykonanie ich na naszym terenie w dwóch opcjach. Pierwsza 
pokrywa się z tym, co proponowała firma „KONFORT EKSPRES”, druga polega na tym, Ŝe 
koszt budowy ponosi wykonawca, Gmina deklaruje przejęcie 2 - 5 mieszkań w szeregowcu, a 
reszta trafia na „rynek” dla zainteresowanych kupnem mieszkańców. Burmistrz zwrócił się do 
oferenta z prośbą o przygotowanie propozycji na piśmie z podaniem szczegółowych danych 
/między innymi kosztów inwestycji/. Z chwilą pozyskania tych informacji, Burmistrz nie 
omieszka zapoznać z nimi radnych. 
W godzinach popołudniowych Burmistrz uczestniczył w spotkaniu poŜegnalnym 
odchodzących na emeryturę pracownic Urzędu Miejskiego: p. Lidii Halkiewicz, p. ElŜbiety 
Zych i p. Teresy Dropinskiej. 
7.04.2009r. -  wyjazd do Sępólna Krajeńskiego celem podpisania aktów notarialnych. 
8.04.2009r. – wyjazd do Kcyni celem obejrzenia kolejnej sali gimnastycznej. Koszt budowy 
tej sali był duŜo tańszy niŜ obiektu w Nierzychowie.  Rozwiązania konstrukcyjne, poza 
dachem wykonanym  z czegoś na kształt brezentu, są do zaakceptowania. W wyjeździe 
burmistrzowi towarzyszyli: Przewodniczący RM oraz Dyrektor BOOS. 
10.04.2009r. – udział w Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Infrastruktury Gminnej, 
Porządku Publicznego i Dostosowania do Unii Europejskiej. 
11.04.2009r. – spotkanie z firmą detektywistyczną „PRIVATE EYE”, która chce wejść na 
nasz teren i na własny koszt rozbudować sieć monitoringową. Swoje zamierzenia firma chce 
realizować poprzez zawieranie umów z poszczególnymi odbiorcami ich usług / np. zakładami 
pracy, przedsiębiorcami / i jeŜeli tylko uda im się pozyskać odpowiednia ilość osób 
zainteresowanych rozpoczną swoją działalność. Cale zaangaŜowanie Gminy ma [polegać na 
udostępnieniu im jakiegoś lokalu gdzie mogliby się przebrać, gdzie stały by monitory 
kontrolujące, co się w mieście dzieje. 
17.04.2009r. -  Spotkanie z projektantem sali gimnastycznej w Sypniewie. 
20.04.2009r. – udział w Komisji Oświaty, Kultury i Sportu Rady Miejskiej w Więcborku. 
W godzinach popołudniowych Burmistrz spotkał się z właścicielami ośrodków wczasowych 
znajdujących się na terenie Więcborka w celu podsumowania tegorocznych przygotowań do 
sezonu letniego. Podczas dyskusji właściciele ośrodków zgłaszali uwagi co do ewentualnych 
potrzeb – co jeszcze naleŜałoby zrobić, co naprawić i na co zwrócić szczególną uwagę. 
Wyrazili teŜ pewne zaniepokojenie budową kanalizacji w pobliŜu ośrodków, obawiając się, Ŝe 
inwestycja moŜe zablokować swobodny dojazd turystów do miejsca wypoczynku. Tu 
otrzymali wyjaśnienie, Ŝe umowa z wykonawca została tak skonstruowana, iŜ na terenie 
ośrodków prace będą mogły być kończone jeszcze w miesiącu wrześniu.   
21.04.2009r. – Wyjazd do Bydgoszczy i spotkanie z Dyrektorem Zarządu Dróg 
Wojewódzkich p. Chojnackim. Podczas wizyty w której oprócz Burmistrza uczestniczyli: 
Starosta Powiatu p. Henryk Pawlina i Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych p. Edwin Ekert, 
przeprowadzono wstępne uzgodnienia dotyczące trójstronnego porozumienia w sprawie 
kompleksowej przebudowy wyjazdu na ulicę Gdańska w Więcborku / w planach jest tam 
budowa ronda przy figurze Matki Boskiej/, dokończenia ulicy Gdańskiej do ulicy Pocztowej, 
wykonanie ulicy Starodworcowej oraz część ulicy I AWP i ulicy Krótkiej. Finansowo 
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wyglądałoby to tak, Ŝe w 2010 roku ponieślibyśmy 1/3 kosztów dokumentacji, a udział gminy 
wyniósłby 1/6 wartości całości inwestycji / inwestycja byłaby wpisana w program 
„Schetynowki”/. Tego dnia Burmistrz spotkał się równieŜ z p. Jamróz, którego firma 
projektuje ścieŜkę rowerową. W ramach ścieŜki utwardzony zostanie zjazd na Osiedle 
Łopiennik i połowa ulicy Ogrodowej. Utwardzenie obejmie równieŜ drogę przez lasek 
Miejski aŜ do plaŜy miejskiej. 
22.04.2009r. – spotkanie z przedstawicielem firmy „HEBAN” zajmującej się budową 
mieszkań komunalnych i zainteresowanych budowa takowych na terenie naszej Gminy.  
W tym teŜ dniu Burmistrz uczestniczył w posiedzeniu Komisji BudŜetu i Finansów Rady 
Miejskiej w Więcborku, a bezpośrednio po niej spotkał się z Powiatowym Inspektorem 
Sanitarnym p. ElŜbietą Estkowską. 
 
Ad. 6  Interpelacje i zapytania radnych. 
 

1. Radny Stanisław Schwartz po raz kolejny monitował o ponaglenie Zarządu Dróg   
Powiatowych do wykonania prac naprawczych po sezonie zimowym na odcinku drogi 
Śmiłowo i Pęperzyn w kierunku Sitna. Pogoda sprzyja podjęciu takich prac, a jak do tej pory 
nic w tym kierunku nie zrobiono. 
- Pytał teŜ w imieniu mieszkańców Pęperzyna, kiedy rozpocznie się zaplanowana budowa 
chodnika. Prosił o podanie bliŜej określonego terminu.  
- Poruszył równieŜ ponownie problem z jakim borykają się mieszkańcy Pęperzyna po 
likwidacji autobusu relacji Sępólno – Bydgoszcz. Brak tego połączenia utrudnia komunikację 
pomiędzy Pęperzynem, a Więcborkiem. W sprawie przywrócenia połączenia Rada Sołecka 
złoŜyła pismo z podpisami mieszkańców do  Dyrekcji PKS w Chojnicach, które jak dotąd 
pozostaje bez odpowiedzi /w kwietniu minęły cztery miesiące/.  W związku z powyŜszym 
prosił o zainteresowanie się sprawą. 

2.Radna GraŜyna Sowińska  w związku z planami rozszerzenia monitoringu w Więcborku 
pytała jakie są koszty utrzymania istniejącego juŜ monitoringu ponoszone są przez Gminę i 
jakie są zasady tej kontroli tj. kto ma wgląd, jak często i czy dane są nagrywane. 
-Kolejna interpelacja radnej dotyczyła utrzymania porządku w mieście. Pytała konkretnie, 
czy istnieje jakiś harmonogram prac porządkowych. Prosiła równieŜ o wyjaśnienie, kto 
odpowiada za czystość miejskich chodników. Z tego, co wie zimą obowiązek odśnieŜenia 
spoczywa na właścicielu danej posesji przy której znajduje się chodnik, natomiast z jej 
obserwacji wynika, Ŝe  latem piasek i śmieci usuwane są przez ekipę sprzątającą Urzędu 
Miejskiego. 

- Wskazała równieŜ na uciąŜliwy problem jakim są nie uprzątnięte psie odchody. Co prawda 
teoretycznie istnieje moŜliwość karania właścicieli psów, ale w praktyce przepis ten nie jest 
egzekwowany. Sugerowała zatem, by moŜe poprzez  rozpowszechnienie ogłoszeń 
wprowadzono system pojemników, woreczków i w ten sposób nauczono ludzi przestrzegania 
pewnych zasad. 

- Zgłosiła teŜ potrzebę doprecyzowania zapisu paragrafu 73 Statutu Gminy Więcbork. Mówi on 
o tym, Ŝe w posiedzeniach komisji RM mogą uczestniczyć radni będący jej członkami oraz 
zaproszeni przez jej Przewodniczącego goście. Nasuwa się zatem pytanie, czy oznacza to, Ŝe 
tym zapisem ogranicza się moŜliwość uczestnictwa w spotkaniu osób innych niŜ wymienione, 
a więc np. zainteresowanych mieszkańców gminy. 

3.Radny Stanisław Piłka zwrócił uwagę na konieczność usunięcia suchych gałęzi zalegających 
na poboczach dróg gminnych, pozostałych po jesiennej wycince zakrzaczeń. W tej chwili są 
one rozwiewane przez wiatr i utrudniają naprawę dróg.  

4.Radna Barbara Bury odczytała pismo jakie wpłynęło do niej od p. Mirosława Fatygi z 
prośbą o interwencję Gminy w sprawie przeciągającej się procedury szacowania szkód 
wyrządzonych przez zwierzynę leśną na terenie jego pastwiska. Poszkodowany zgłosił fakt 
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Prezesowi Koła Łowieckiego „Szarak” w Sępólnie Krajeńskim, monitował tam teŜ 
kilkakrotnie telefonicznie, ale do tej pory bezskutecznie. 

- Pytała równieŜ, co z  utworzeniem dodatkowego przejścia dla pieszych na ulicy Hallera i 
jakie poczyniono w tym kierunku działania. 

- W imieniu zaniepokojonych mieszkańców Więcborka prosiła o podanie aktualnej informacji 
o stanie jakości wody.  

- Interesowała się równieŜ stanem  przygotowań do rozpoczęcia sezonu letniego w mieście, 
oraz terminem rozpoczęcia budowy chodnika w kierunku Osiedla Plebanka. 

- Wskazywała na konieczność dokonania oprysków chodników na Osiedlu Na Skarpie / 
wyrastająca trawa i mlecz/. 

5.  Radny Waldemar Kuszewski powrócił do wcześniej składanej interpelacji dotyczącej 
potrzeby oznakowania przejścia dla pieszych pomiędzy ulicą Mickiewicza, a ulicą 
Powstańców Wielkopolskich /obok Szpitala Powiatowego /. 

- Zwrócił uwagę, Ŝe podobny jak przedstawiany na łamach prasy problem ze śmieciami na 
Łopienniku, występuje równieŜ za przepompownią ZGK znajdującą się przy ulicy I Armii 
Wojska Polskiego. 

- Przypomniał, Ŝe nadal nic nie zrobiono ze skrzyŜowaniem wjazdu na Osiedle BoWiD, a ulicą 
I Armii Wojska Polskiego. Chodzi tu o uporządkowanie asfaltu i odprowadzenie zalegającej 
tam wody do rowu, jak równieŜ uporządkowanie terenu od wjazdu na teren starej kotłowni 
ZGK do chodnika. 

- Mówił równieŜ, Ŝe naleŜałoby zastanowić się nad kompleksowym rozwiązaniem problemu 
dróg dojazdowych do garaŜy usytuowanych przy ulicy I Armii Wojska Polskiego. GaraŜy 
tych jest duŜo i chociaŜby z tej racji wpływają od mieszkańców podatki. Dojazd samochodem 
od strony bloków przy I AWP i od strony Osiedla BoWiD jest trudny, kierowcy muszą bardzo 
uwaŜać, by nie uszkodzić tam auta. Sytuacja jest szczególnie trudna podczas opadów deszczu 
i roztopów, kiedy spływająca z góry woda powoduje powstanie niebezpiecznych wyrw. 

6. Radny Józef Kosiniak pytał, czy jest wykonywana dokumentacja i podkłady geodezyjne na 
wykonanie wodociągu Zakrzewska Osada za torami i Zakrzewska Osada Dwanaście 
Apostołów oraz, czy w przyszłym roku zostanie ta inwestycja wykonana. 

- Interpelował w sprawie potrzeby kontynuacji naprawy dróg powiatowych. Część z nich tj. 
połowa drogi do Nowego Dworu i fragment w Zakrzewku wykonano i dalszych prac  na dziś 
zaprzestano. 

- Mówił  równieŜ o odbudowie nawierzchni odcinka drogi Zakrzewek do szosy. Pomimo 
zapewnień Zarządu Dróg Powiatowych o poprawieniu jej wykonania w ramach gwarancji, nic 
w tej kwestii nie zrobiono. Radny obawiał się, Ŝe zadanie to zostanie zapomniane i droga 
pozostanie taka jaka jest.  

 
Ad. 7 Informację z wykonania budŜetu za 2008 rok przedstawił Skarbnik Gminy p. 
Władysław Rembelski. 
 
Rozpoczynając wskazał, Ŝe budŜet gminy na 2008 rok uchwalony przez Radę Miejską w 
Więcborku w dniu 27.12.2007 roku zmieniany był jedenastokrotnie uchwałami Rady i 
ośmiokrotnie Zarządzeniami Burmistrza Więcborka. Zarówno uchwały jak i Zarządzenia były 
bez naruszenia prawa, co świadczy o tym, Ŝe Regionalna Izba Obrachunkowa nie wniosła 
Ŝadnych uwag. BudŜet na 2008 rok realizowany był poprzez realizację zadań rządowych, 
realizację zadań w ramach porozumień między Jednostkami Samorządu Terytorialnego oraz, 
w głównej mierze jako zadania własne. Realizowało go jedenaście jednostek budŜetowych, 
jeden zakład budŜetowy – Administracja Zasobów Komunalnych, dwie instytucje kultury – 
Miejsko-Gminny Ośrodek Kultury i Biblioteka Publiczna i jedna Spółka w której 100 % 
udziałów ma Gmina. JeŜeli chodzi o gospodarkę pozabudŜetową, to realizowana była ona 
przez jeden Fundusz tj. Gminny Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Po 
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wszystkich wprowadzonych zmianach budŜet po stronie dochodów wynosił 28.996.263,14 zł, 
dochody natomiast zostały wykonane w wysokości 29.469,141,67 zł tj. w 101,63 %. 
Wykonanie dochodów w roku 2008 w stosunku do roku 2007 wzrosły o 10,58 %. Wynika z 
tego, Ŝe dochodowa strona budŜetu została wykonana prawie idealnie, bo po raz pierwszy 
osiągnięto przeszło 100 % - czyli w kaŜdym dziale gospodarki obejmującej budŜet gminy, to 
wykonanie było 100 %. Przekroczenie planu spowodowane było tym, Ŝe w dziale 756, 
rozdziale 75621 paragrafie 0010, czyli w dochodach z tytułu udziałów w podatku 
dochodowym od osób fizycznych, po raz pierwszy w naszej gminie udziały były wyŜsze niŜ 
prognoza Ministerstwa Finansów o kwotę 343.000,00 zł. Sytuacja taka moŜe świadczyć o 
tym, Ŝe na terenie naszej gminy zmalało znacznie bezrobocie oraz nastąpił wzrost 
wynagrodzeń. Odnosząc się do strony wydatkowej budŜetu, naleŜy zauwaŜyć, Ŝe plan po 
zmianach na koniec roku wynosił 32.694.973,14 zł natomiast wykonanie 31.487.151,08 zł tj. 
na poziomie 96,31 %, czyli teŜ prawie idealne. Mały procent nie wykonania po stronie 
wydatków nie był spowodowany z winy Urzędu, ani teŜ winy działalności Burmistrza, ale z 
tego względu, Ŝe np. w dziale 700 – Gospodarka mieszkaniowa, szacunki nieruchomości 
uzaleŜnione są od ilości sprzedanych mieszkań i tu w 100 % zadanie rzeczowe zostało 
wykonane i sfinansowane, a wykonanie było poniŜej 100 %.  Niepełne wykonanie wystąpiło 
teŜ w dziale 852 – Pomoc społeczna, konkretnie w rozdziale 85215 – Dodatki mieszkaniowe, 
gdzie zaostrzono kryteria przyznawania dodatku o wymóg potwierdzania metraŜu lokalu 
przez Starostwo Powiatowe, co ukróciło liczne oszustwa w tym względzie. Mimo tego w 
rozdziale tym w 100 % rzeczowo i finansowo wykonano wszystkie wnioski, które podlegały 
dofinansowaniu. Poza tym niepełne wykonanie nastąpiło w dziale 921 gdyŜ jak radnym 
wiadomo w ubiegłym roku miały być ogłoszone konkursy dotyczące remontów świetlic i 
budowy placów zabaw. W budŜecie, te środki były zabezpieczone, do końca roku nie wolno 
było ich zdjąć, a konkursy odbędą się dopiero w roku bieŜącym. Ponadto w dziale 757, 
rozdziale 75702 paragrafie 8070 – Obsługa długu publicznego tez w 100 % zadania nie  były 
wykonane dlatego, Ŝe planowany kredyt brany był w momencie kiedy była taka potrzeba i w 
związku z tym były duŜo niŜsze odsetki.  
Wydatki w stosunku do 2007 roku wzrosły o 16,13 %. Zadania inwestycyjne zrealizowano na 
kwotę 2.727.223,37 zł i wykonano w stosunku do 2007 roku wzrosło o 60,60 %. Po stronie 
inwestycji, to co było moŜliwe i zaleŜne od Gminy w 100 % zostało wykonane. 
Tu Skarbnik pokrótce przedstawił waŜniejsze inwestycje wykonane w 2008r.: 
Inwestycje wodociągowe -  II etap wodociągu w Lubczy realizowany był przez Gminę, 
pozostałe  wodociągi zgodnie planem realizowane były przez Zakład Gospodarki Komunalnej 
w Więcborku. 
Drogi -  Dotacja dla Zarządu Dróg Wojewódzkich na modernizację ulicy Gdańskiej w kwocie 
130.000,00 zł. Poza tym Gmina z własnych środków tj. 50.000,00 zł wykonała dokumentację 
i odwodnienie tejŜe ulicy. W roku 2008 wykonano równieŜ modernizację nawierzchni ulicy 
Kościuszki / z odwodnieniem i ułoŜeniem kostki brukowej /, dwa parkingi – na Osiedlu 
BoWiD /koszt 98.000,00 zł/ i parking na ulicy Wodnej finansowo realizowany w II etapach, 
bo w 2008 i 2009r., ale rzeczowo wykonany w roku 2008. W sołectwie Sypniewo wykonano 
nawierzchnię na ulicy  Dębowej / koszt około 180.000,00 zł / oraz parking. W Pęperzynie  
zrealizowano dwie inwestycje: chodnik do szkoły i dokumentację na chodnik od kościoła do 
skrzyŜowania. 
Gospodarka mieszkaniowa i wykup gruntów – Zgodnie z planem inwestycje wykonano. 
Adaptacja świetlicy w Pęperzynie na mieszkania / II etapowa rozpoczęta w roku 2008, a 
kończona w roku bieŜącym/. Poza tym tam gdzie była potrzeba wykupiono grunty pod drogi 
do czego obliguje ustawa. 
 Administracja – Kontynuacja informatyzacji Urzędu Miejskiego. 
Opieka Społeczna – Informatyzacja , koszt 15.000,00 zł. 
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Szkolnictwo – Realizowane były trzy inwestycje tj. modernizacja ogrzewania w Szkole 
podstawowej w Runowie i Szkole Podstawowej w Więcborku oraz modernizacja wentylacji 
w sali gimnastycznej Gimnazjum w Więcborku wraz z ogrodzeniem szkoły /utwardzenie 
placu przy szkole nastąpi w roku bieŜącym /. Wykonano równieŜ dokumentację  na budowę 
boiska wielofunkcyjnego przy więcborskim Gimnazjum / koszt 17.700,00 zł /. Kontynuacja 
budowy nastąpi po uzyskaniu środków zewnętrznych w roku bieŜącym.  
Ochrona Środowiska – ZłoŜono wnioski na inwestycje kanalizacyjne, jednakŜe konkursy nie 
zostały rozstrzygnięte w roku ubiegłym. Skarbnik wyraził nadzieję, Ŝe złoŜony przez gminę 
wniosek pozytywną merytoryczną ocenę przeszedł i te środki otrzymamy. W ubiegłym roku 
ze środków gminy zrealizowano inwestycję budowy kanalizacji na ulicy Kościuszki i ulicy 
Rybackiej. Wykonano teŜ szereg dokumentacji na dalszą kanalizacje – głównie na Osiedlu 
Piastowskim.  
Sport – dział 926 opracowano dokumentację na rozbudowę zaplecza na stadionie  
w Więcborku, zrealizowano wykonawstwo zaplecza socjalnego na stadionie w Sypniewie 
oraz drobne inwestycje polegające na modernizacji stadionu w Więcborku w ramach dotacji z 
Urzędu Marszałkowskiego / 20.000,00 zł / - całość zadania to kwota 22.000,00 zł. Wykonano 
równieŜ dodatkowe boisko za kwotę około 9.000,00 zł. 
W tym miejscu p. Rembelski podkreślił, Ŝe powyŜej wymienił tylko te waŜniejsze z 
wykonanych inwestycji, gdyŜ szczegółowe dane zawiera sprawozdanie, które radni otrzymali 
wcześniej.  
Kontynuując powiedział, Ŝe na 2008r. planowany był deficyt w wysokości 3.698.710 zł 
natomiast wykonanie wyniosło 54 %. Na koniec roku deficyt wyniósł 2.018.009,41 zł. W 
omawianym roku spłacane były dwie poŜyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu. Raty spłacone zostały zgodnie z planem  
i wyniosły 26.800,00 zł. Ponadto spłacano kredyty zaciągnięte w banku Spółdzielczym w 
Więcborku oraz Banku Polskiej Spółdzielczości w Bydgoszczy na kwotę 1.920.000,00 zł. W 
raku 2008 nie emitowano obligacji, zaciągnięto natomiast jeden kredyt z Banku Ochrony 
Środowiska  Bydgoszczy w kwocie 3.948.741 zł. Do pozytywów wykonania budŜetu w 2008 
roku naleŜy zaliczyć fakt, Ŝe zarówno w ciągu roku budŜetowego jak i na jego koniec, Ŝadna z 
jednostek budŜetowych gminy nie miała zobowiązań wymagalnych, Podobnie jak instytucje 
kultury – Miejsko Gminny Ośrodek Kultury i Biblioteka. Zobowiązania te występowały w 
czasie roku i na koniec 2008r. jedynie w Zakładzie BudŜetowym  - Administracji Zasobów 
Komunalnych i wyniosły 109.542,74 zł.  
ZadłuŜenie całej Gminy, łącznie z Zakładem BudŜetowym na dzień 31.12.2008 roku 
wyniosło 7.283.936,74 zł, co stanowi 24,72 % w stosunku do wykonanych dochodów / limit 
wynosi 60 %/. W stosunku do roku 2007 zadłuŜenie wzrosło o 2.037.000,00 zł. 
Kończąc Skarbnik stwierdził, Ŝe wszystkie zadania zlecone przez rząd zrealizowane zostały w 
100 % zgodnie z przepisami, tak jak merytorycznie i finansowo wykonano zadania na 
podstawie porozumień z Jednostkami Samorządu Terytorialnego. Natomiast jeŜeli chodzi o 
Zakład BudŜetowy sytuacja na koniec roku była jeszcze pozytywna, poniewaŜ nie wystąpił 
ujemny stan środków /problemy z ściągalnością naleŜności za czynsze mieszkaniowe/. Poza 
tym zgodnie z planem i potrzebami realizowano zadnia w Gminnym Funduszu Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej. 
 
Tyle Skarbnik Gminy. 
 
b) Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej przedstawił Skarbnik Gminy p. Władysław 
Rembelski.  
 
Opinia stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokółu 
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c) Opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka 
przedstawił jej Przewodniczący p. Ireneusz Balcer.  
 
Opinia stanowi Załącznik Nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
d) Wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka 
odczytał jej Przewodniczący p. Ireneusz Balcer. 
 
Wniosek stanowi Załącznik Nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
e) Opinię Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie wniosku Komisji 
Rewizyjnej odczytał Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Więcborku p. 
Ireneusz Balcer. 
 
Opinia stanowi Załącznik  Nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
f) Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
  
Przewodniczący Komisji BudŜetu i Finansów, która opiniowała sprawozdanie z wykonania 
budŜetu gminy Więcbork za 2008r. powiedział, Ŝe nie wniosła ona do niego uwag 
merytorycznych. Zdaniem p. Urbaniaka warte podkreślenia jest tu zmniejszenie salda 
podatków zaległych zarówno od osób prawnych jak i fizycznych oraz duŜe zaangaŜowanie w 
tym względzie Skarbnika Gminy. Niezadowolenie radnych budziło natomiast nie wykonanie 
kilku zamierzeń inwestycyjnych, między innymi budowy sieci kanalizacyjnej i boiska przy 
więcborskim Gimnazjum, z powodu nie pozyskania środków unijnych. Będąc przy głosie w 
imieniu członków Komisji B i F podziękował Skarbnikowi za całoroczną współpracę przy 
tworzeniu budŜetu i wprowadzaniu do niego zmian w ciągu roku. Wskazał przy tym na duŜą 
fachowość i kulturę osobistą Skarbnika. 
 
Poza powyŜszym, nikt z radnych nie zgłosił uwag do sprawozdania, nie wywiązała się teŜ w 
związku z tym dyskusja. Przewodniczący RM poprosił zatem o przegłosowanie uchwały w 
sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Więcborka. 
 
 

Uchwałę w sprawie przyjęcia absolutorium podjęto jednogłośnie 
 
 
 
 
 
Po zrealizowaniu tego punktu porządku obrad głos zabrał obecny na sesji Starosta Powiatu 
Sępoleńskiego p. Henryk Pawlina, który podziękował Burmistrzowi Więcborka za szeroko 
pojętą współpracę w minionym roku budŜetowym. Wspomniał tu o zaangaŜowaniu 
Burmistrza w promocję jeŜeli chodzi o Lokalna Grupę Działania, partnerstwie w kwestii 
poprawy bezpieczeństwa Powiatu poprzez dofinansowanie cięŜkiego sprzętu dla Powiatowej 
StraŜy PoŜarnej oraz współpracy tradycyjnej tzw. „chodnikowej” przy współfinansowaniu 
budowy chodników. Zdaniem Starosty, to wzajemne współdziałanie odbywa się z korzyścią 
dla całej Gminy i Powiatu.  
 
Następnie głos zabrał Burmistrz Więcborka dziękując za udzielenie absolutorium. Szczególne 
podziękowania skierował pod adresem Skarbnika Gminy, który bardzo często hamuje jego 
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zapędy finansowe i w sposób wywaŜony czuwa nad prawidłowością całości budŜetu. 
Następnie podziękował Sekretarz Gminy za to, Ŝe zapewnia mu właściwe, spokojne 
funkcjonowanie na terenie Urzędu oraz Kierownikom wszystkich działów za pomoc w 
realizacji tego budŜetu. Podkreślił równieŜ, Ŝe nie byłoby tego budŜetu, gdyby nie jedenaście 
zmian w ciągu roku, przegłosowanych przez radnych rady Miejskiej w Więcborku, którzy 
potrafili podejść elastycznie do zmieniającej się sytuacji. W swoich podziękowaniach nie 
zapomniał równieŜ o swojej opozycji, czyli radnych „Przymierza” i „PiS”, „rewolucyjnej 
czujności” radnego Kuszewskiego wskazującego na błędy występujące w projektach uchwał, 
jak równieŜ o tym, Ŝe potrafią oni wynieść się ponad podziały i skupić na merytorycznej, 
rzeczowej dyskusji. 
 
Krótkie podziękowania z współpracę, wprowadzenie w Ŝycie budŜetu na 2008 rok i uchwał 
Rady Miejskiej w imieniu własnym i Rady złoŜył Burmistrzowi równieŜ Przewodniczący 
RM. Podziękował teŜ Skarbnikowi Gminy za właściwą pieczę nad gospodarką finansową 
gminy. Nadmienił teŜ o właściwej atmosferze wzajemnej współpracy pomiędzy Burmistrzem, 
Skarbnikiem i Radą, która niewątpliwie przekłada się na realizację zadań budŜetowych.    
 
 
Ad. 8 Informację o stanie dróg po sezonie zimowym oraz planowanych załoŜeniach 
zmierzających do poprawy sytuacji na tym odcinku przedstawił Kierownik Referatu UM  
p. Tomasz Fifielski 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna Barbara Bury powiedziała, Ŝe w ubiegłym roku zgłaszała, Ŝe  droga przy ulicy Lipowej 
na Osiedlu Plebanka jest nieprzejezdna. Odpowiedziano jej wówczas, Ŝe w tym miejscu musi 
być najpierw wykonana kanalizacja deszczowa, a dopiero potem moŜna zlikwidować problem 
o którym wspomniała. Pytała zatem dlaczego w informacji nie ujęto ani jednego, ani drugiego 
zadania. 
 
Pan Fifielski stwierdził, Ŝe moŜna wykonać to ze środków bieŜących i na pewno się tym 
zajmie. 
 
Radna GraŜyna Sowińska zwróciła uwagę na zapisy znajdujące się w informacji o drogach 
p. Tomasza Fifielskiego i informacji p. Michała Bąka dotyczącej zadań inwestycyjnych. 
Konkretnie chodziło o fakt, Ŝe w pierwszej mówi się o przebudowie dróg: Kazimierza 
Wielkiego, Bolesława Krzywoustego i Bolesława Łokietka, natomiast w drugiej planuje się 
budowę dróg: Kazimierza Wielkiego, Bolesława Chrobrego i Władysława Łokietka. 
Przypomniała w tym miejscu, Ŝe sugerowała wcześniej iŜ nazwy te będą się myliły.  Pytała, 
zatem na jakiej właściwie ulicy będzie wykonane to zadanie – na ulicy Chrobrego, czy ulicy 
Krzywoustego? 
 
Na etapie dokumentacji doszła jedna ulica, bodajŜe ulica Łokietka – odparł p. Fifielski 
 
Radny Stanisław Piłka podziękował Kierownikowi Referatu za zaangaŜowanie w naprawę 
dróg na terenie sołectw. Z jego wieloletnich obserwacji wynika, Ŝe jest to robione fachowo, a 
przeznaczone na to pieniądze nie są „wyrzucane w błoto”. Docenił teŜ umiejętności operatora 
równiarki, który zna się na swojej pracy i wykonuje ja naprawdę dobrze. 
 



 12 

Przewodniczący RM zamknął dyskusję i ogłosił dziesięciominutową przerwę w obradach 
 
Po przerwie wznowiono obrady. 
 
Ad. 9 Informację o stanie zaawansowania zadań inwestycyjnych zaplanowanych na 2009 rok 
oraz zleceń wykonania dokumentacji na planowane zadania inwestycyjne w 2010 roku 
przedstawił Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radny Stanisław Schwartz zwrócił uwagę na róŜnice występujące w zapisach budŜetu gminy 
na 2009r., gdzie w rozdziale 60014 – Drogi publiczne powiatowe / wskazuje się kwotę 
75.000,00 zł jako dotację celową na budowę w pierwszej kolejności chodnika we wsi 
Pęperzyn, natomiast niewykorzystane środki na ten cel przeznacza się na remont chodnika 
przy ulicy Powstańców Wielkopolskich w Więcborku. W dzisiejszej informacji przedstawia 
się to zupełnie inaczej tj. na chodnik w Pęperzynie przeznacza się 50.000,00 zł natomiast na 
chodnik przy ulicy Powstańców Wielkopolskich 100.000,00 zł. Nasuwa się zatem pytanie – 
kto przegłosował takie zmiany i skąd wzięły się takie rozbieŜności ?  
 
Burmistrz Więcborka wyjaśnił, Ŝe podczas wizji lokalnej w Pęperzynie mówione było, iŜ 
projekt będzie  wykonany na chodnik dwustronny, ale realizacja jednostronna i plan na ten 
rok taką opcję przewiduje. Pamięta równieŜ, Ŝe kwestie te omawiał z radnym telefonicznie, 
ustalając po której stronie chodnik ma być wykonany. Prosił, by uzbroić się w cierpliwość, 
gdyŜ Gmina dąŜyć będzie do sytuacji gdzie wszędzie zapewnione będą chodniki po obu 
stronach drogi. W chwili obecnej jednak naleŜy zachować pewną kolejność wykonywania 
zadań.  
 
Radnego jednak mocno zastanawiała róŜnica w kwotach przeznaczonych na realizację zadań 
tj. 50.000,00 i 100.000,00 zł. według niego 100.000,00 zł na chodnik w Więcborku to o wiele 
za duŜo. 
 
Burmistrz obiecał zbadać kosztorys inwestorski i przedstawić wyjaśnienie na kolejnej sesji /  
radnemu w formie pisemnej /. 
 
Pan Bąk dodał, Ŝe są to koszty szacunkowe i na pewno w pierwszej kolejności wykonywany 
będzie chodnik w Więcborku 
 
W tym roku zostanie wykonany chodnik po jednej stronie, a kiedy moŜna spodziewać się 
realizacji po drugiej stronie – dopytywał radny Schwartz. 
 
Pytanie to pozostało bez odpowiedzi. 
 
Radny Jerzy Urbaniak przypomniał, Ŝe na Komisji BudŜetu i Finansów zadał pytanie na które 
nie uzyskał odpowiedzi, więc ponawia je dziś pytając, skąd taka róŜnica w cenie zakupu 
starodruku i podsypki. Dlaczego 80 % więcej kosztuje zakup piasku z cementem od kostki 
brukowej.  
Koszty uzaleŜnione są od oferty przetargowej, gdzie jak wiadomo wybiera się ofertę 
najtańszą. Kostka 27,00 zł netto plus zakup pod nią podsypki na grubość 20 cm – ta oferta 
była najtańsza – stwierdził p. Bąk. 
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Radny Waldemar Kuszewski uściślił informację zawartą w punkcie trzecim, a dotyczącą 
modernizacji ulic Wodnej i Potulickich w Więcborku, mówiąc, Ŝe jeŜeli chodzi o ulicę 
Potulickich, to modernizacja obejmie tylko jej część – niewielki fragment. Pytał teŜ o ujęte w 
informacji zadanie - opracowanie dokumentacji termomodernizacji Szkoły Podstawowej + 
sala gimnastyczna w Więcborku, Gimnazjum w Więcborku  i Przedszkola. Wskazał, Ŝe w 
tegorocznym budŜecie uwzględniono jedynie ocieplenie szczytu SP w Więcborku, więc 
chciałby wiedzieć, czy realizowane będzie to zgodnie z zamierzeniami budŜetu na 2009r., czy 
teŜ temat rozwiązany zostanie kompleksowo. Ponadto odnosząc się do punktu drugiego 
informacji uznał, Ŝe skoro z wcześniejszych rozmów wynikało, iŜ pewne koncepcje, 
propozycje wykorzystania środków w ramach Lokalnego Programu Rewitalizacji nie będą 
mogły być zrealizowane / w informacji wpisano termomodernizację baraku przy ulicy 
Gdańskiej, odnowa części ulicy Ogrodowej i Targowiska oraz odnowa trenów zielonych 
pomiędzy budynkiem kościoła, a p. Szymonem Landowskim /, warto byłoby zorganizować 
spotkanie radnych z Burmistrzem i Kierownikiem Referatu UM p. Bąkiem i w tym gronie 
przedyskutować, co faktycznie wykonać w ramach LPR. Osobiście uwaŜa, Ŝe 
termomodernizacja budynku przy ulicy Gdańskiej, to mało trafiony pomysł, gdyŜ w stanie w 
jakim znajduje się on obecnie, nadaje się jedynie rozbiórki.  
 
Burmistrz powiedział, Ŝe pierwotnie w budŜecie zagwarantowano środki jedynie na 
docieplenie  SP w Więcborku. W międzyczasie pojawiła się moŜliwość wystąpienia o 
dodatkowe środki, które pozwolą na kompleksowe załatwienia tematu, gdzie kwota juŜ 
zabezpieczona wystarczy na tzw. udział własny. Co zaś do propozycji spotkania, to jest jak 
najbardziej za. 
 
Tu p. Bąk uzupełnił odpowiedź na pytanie zadane wcześniej przez radnego Urbaniaka, 
stwierdzając, Ŝe w punkcie trzecim informacji wystąpił błąd i właściwa jest tu kwota 43 tys. 
zł nie 53 tys. zł. Poza tym za  m ³ suchego betonu płacono 136,00 zł / zamówiono 200 ton /, a 
za tonę piasku 17,00 zł / zamówiono 500 ton /. 
 
Radny Waldemar Kuszewski podziękował z odpowiedź udzieloną mu przez Burmistrza, 
podkreślając jednocześnie, Ŝe nie chciałby być źle zrozumiany tzn. jako przeciwnik 
termomodernizacji, gdyŜ sam wcześniej wnioskował o kompleksowe podejście do tego 
zagadnienia. 
 
Radna GraŜyna Sowińska zauwaŜyła, Ŝe z informacji wynika, iŜ wszystkie bardziej 
finansochłonne inwestycje planowane są z dosyć duŜym udziałem środków zewnętrznych, a 
doskonale wiadomo jaka jest skuteczność w ich pozyskiwaniu. Jakie zatem będą priorytety 
jeŜeli tych środków zewnętrznych nie uda się pozyskać. Pytała teŜ, w odniesieniu do zadania 
budowy parkingu przy kościele, jak rozumieć pojęcie materiału powierzonego przez Gminę i 
co wchodzi w jego skład oraz, czy kwota uzyskana przez wykonawcę - firmę „RABUD” jest 
tylko za wykonawstwo / robocizna / 
 
Materiały powierzone przez Gminę to: starodruk, krawęŜniki i obrzeŜa. Natomiast pozostałe - 
na szalet miejski np. lampy, przewody, to materiał wykonawcy. 
 
Burmistrz odnosząc się do pierwszej części pytania radnej powiedział, Ŝe jeŜeli chodzi o 
świetlice i place zabaw na wsiach, to otrzymaliśmy informację z Urzędu Marszałkowskiego, 
Ŝe wpłynęło 140 wniosków na łączną kwotę bodajŜe 48 mln zł, a pula na ten cel wynosi 55 
mln zł. Liczy zatem, Ŝe wnioskowane środki uda się nam pozyskać. Według oficjalnych pism, 
jakie wpłynęły do Urzędu Miejskiego, nasze wnioski o środki na kanalizację przeszły 
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pozytywną ocenę merytoryczną i formalną, więc czeka się na ich przydział. W przypadku 
jednak, gdyby okazało się, Ŝe środki nie zostały nam przyznane, Burmistrz przewiduje 
spotkanie z radnymi i przedyskutowanie kwestii, na co przeznaczyć te pieniądze, które w 
budŜecie zabezpieczono na tzw. wkład własny. Nie ukrywał jednak, iŜ osobiście wnioskował 
będzie o rozpoczęcie zaplanowanych prac. 
 
Jaką powierzchnię ma parking – pytała ponownie radna Sowińska. 
 
Około 2 tys.m²   - odparł p. Bąk.    
 
Radna Sowińska wyjaśniła, Ŝe pytanie zadała, bo jak wynika z informacji, w kolejnej 
inwestycji na wykonanie 1000 m² przeznacza się niespełna 33.000,000 zł, czyli tylko 1/3 
kosztów. 
 
Ponadto radną interesowało, jaki konkretnie odcinek kanalizacji będzie wykonany na ulicy 
Strzeleckiej / do jakiej posesji /, jaką powierzchnię działki Gmina chce przejąć od Kurii – 30 
m², czy 30 m bieŜących oraz na czym będzie polegało utwardzenie dróg na Osiedlu 
Piastowskim / utwardzenie całej szerokości dróg ? /. 
 
Pan Bak wyjaśnił, Ŝe wykonywany będzie I i II etap kanalizacji, który obejmie początek ulicy 
Strzeleckiej /od p. Estkowskiej /, aŜ do końca, całą ulicę widokową i wszystkie ośrodki 
wczasowe. Przejęcie nieruchomości od Kurii dotyczy metrów bieŜących – odcinka od muru 
do muru. Co zaś do utwardzenia dróg na Osiedlu  Piastowskim, to obowiązuje tam Miejscowy 
Plan Zagospodarowania Przestrzennego i mamy tam do czynienia z dwoma rodzajami 
kategoriami dróg – o szerokości 12m i 15m. Drogi o szerokości 12 m będą wyglądać 
podobnie jak ulica Kościuszki, jeden pasaŜ pieszo – jezdny, bez krawęŜników, ze śpiącymi 
policjantami i wzniesieniami skrzyŜowań. Drogi 15 metrowe – obustronne chodniki, czyli 
wydzielona część piesza część jezdna.  
 
Radna Sowińska zgłosiła jeszcze jedna uwagę, dotyczącą terminu rozpoczęcia inwestycji 
budowy kanalizacji przy ośrodkach wczasowych. Sugerowała, by moŜe przedyskutować z 
wykonawcą moŜliwość rozpoczęcia prac nie teraz, kiedy rozpoczyna się sezon turystyczny, a 
dopiero w drugiej połowie września. 
 
Burmistrz uznał, Ŝe te szczegóły naleŜy pozostawić do omówienia właścicielom ośrodków i 
wykonawcy, którzy w przyszłym tygodniu, w tym właśnie celu się spotkają. Niech oni ustala 
wspólnie jak skoordynować pracę, by nie kolidowała ona z rozpoczynającym się sezonem 
wczasowym. 
 
Pan Bąk dopowiedział, Ŝe nie ma moŜliwości rozpoczęcia prac „kiedy się chce”, wynika to 
bowiem z harmonogramu rzeczowo finansowego jaki złoŜony był przy staraniu się o środki 
unijne. Gros robót prowadzonych będzie jednak na ulicy Strzeleckiej, a jedynie „odpryski” na 
terenie samych Ośrodków, gdzie z uwagi na zwartą budowę letniskową część robót będzie 
musiała być i tak wykonana ręcznie / nie ma moŜliwości wjazdu dla cięŜkiego sprzętu /. 
 
O ile dla radnej zrozumiałym było, Ŝe jeŜeli ustalony jest jakiś harmonogram, to jest on 
obowiązujący i naleŜy się go trzymać, o tyle nie bardzo wiedziała dlaczego zdecydowano, Ŝe 
w pierwszej kolejności budowa ma objąć ulicę Strzelecką, potem ulicę Wyzwolenia i na 
koniec Osiedle Słoneczne. 
 



 15 

Przewodniczący RM wyjaśnił, Ŝe wynika to z faktu, iŜ I etap prac wykonywany jest ze 
środków własnych Gminy, a II etap obejmujący ulicę Wyzwolenia i Osiedle Słoneczne będzie 
realizowany ze środków unijnych. 
 
Z kolei radny Tadeusz Mroziński z przedstawionej informacji wnioskował, Ŝe zakres prac 
planowanych na rok 2009 i 2010 jest ogromny i słuŜby wydziału budownictwa UM będą 
miały ogromne spiętrzenie prac Ŝeby tego wszystkiego dopilnować i wywiązać się z 
przyjętych załoŜeń. Mimo wszystko naleŜy się jednak cieszyć. Kontynuując zasygnalizował 
dwie sprawy. Pierwsza, to zadanie budowy chodnika w Suchorączku, które z uwagi na 
zapewnienia, Ŝe będzie budowany chodnik z Suchorączka do Więcborka zostało odsunięte w 
czasie. Dziś nic o tym się nie mówi, a ten kawałek chodnika jest w Suchorączku potrzeby. 
Prosił zatem, by mieć to na uwadze, przynajmniej na etapie projektowym. Drugim 
poruszonym przez radnego problemem była konieczność rozwiązania problemu miejsc 
parkingowych na Osiedlu BoWiD. Jak zauwaŜył, dziś często rodzina dysponuje nie jednym 
ale dwoma, a nawet trzema autami i kłopot z zaparkowaniem nie wspominając o swobodnym 
przejeździe w tym miejscu jest ogromy / nie tylko w święta ale i w dni powszednie /. Prosił w 
związku z ty aby docelowo wziąć pod uwagę rozwiązanie problemu chociaŜby na etapie 
koncepcyjnym  i ująć zadanie w budŜecie Gminy na 2010 roku . 
 
Radny Józef Kosiniak mówił, Ŝe pewnie te 100 m– 150 m chodnika w Zakrzewku o którym 
wspomniał p. Bąk, będzie wykonane do końca kwietnia. Obawiał się jednak, Ŝe przez co 
najmniej 5 lat nic więcej w tym kierunku się nie zrobi. Prosił więc, by moŜe Burmistrz 
wywarł jakiś nacisk na Starostwo / bo jest to zadanie Starostwa / aby w przyszłym roku mieli 
na uwadze wykonanie chodnika do końca. 
   
Przewodniczący zamknął dyskusję. 
 
Ad. 10 Informację w sprawie wspierania rozwoju sportu kwalifikowanego na terenie Gminy 
Więcbork w 2008r. przedstawiła pracownik Referatu Urzędu Miejskiego p. Monika Kotarak. 
 
 
Informacja stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
PowyŜsza informacja nie wywołała dyskusji radnych. 
 
Ad.11 Projekt uchwały w sprawie ustalenia regulaminu określającego wysokość dodatków, 
warunków obliczania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw oraz zasad podziału specjalnego funduszu nagród dla nauczycieli zatrudnionych  
w placówkach oświatowych gminy Więcbork omówił Dyrektor Biura Obsługi Oświaty 
Samorządowej p. Waldemar Kuczerepa. 
 
 

Zgodnie z ustawą z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela (tekst jednolity Dz.U. z 2006 r. 
Nr 97 póz. 674 z późn. zm.) organ prowadzący szkołę określa dla nauczycieli 
regulaminy wynagradzania. 

Art. 30. ust 6 Karty Nauczyciela nakłada na organ prowadzący obowiązek określenia dla 
nauczycieli poszczególnych stopni awansu zawodowego w drodze regulaminu: 
- wysokości dodatków: za wysługę lat, motywacyjnego, funkcyjnego oraz za warunki pracy; 
- szczegółowych warunków obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i 
godziny doraźnych zastępstw; 
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- wysokości nagród i innych świadczeń wynikających ze stosunku pracy z wyłączeniem 
świadczeń z 
ZFŚS 
w taki sposób, aby średnie wynagrodzenia nauczycieli, składające się ze składników, o których 
mowa w ust. l, odpowiadały na obszarze działania danej jednostki samorządu terytorialnego co 
najmniej średnim wynagrodzeniom nauczycieli, o których mowa w ust. 3. 

Zmiany jakie zostały wprowadzone z końcem roku w Karcie Nauczyciela nakładają na 
jednostkę samorządu terytorialnego obowiązek sporządzenia do 31 grudnia analizy wydatków na 
wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu do wysokości średnich dla poszczególnych stopni 
awansu. W przypadku nie osiągnięcia w danym roku wysokości średnich, o których mowa w 
art.30 ust.3 organ prowadzący ustala kwotę róŜnicy pomiędzy wydatkami faktycznie 
poniesionymi a iloczynem średniorocznej liczby nauczycieli oraz średnich wynagrodzeń 
nauczycieli dla danego roku. Kwota róŜnicy jest dzielona pomiędzy nauczycieli 
zatrudnionych w szkołach prowadzonych przez jst i wypłacana jako jednorazowy dodatek 
wyrównujący, proporcjonalnie do osobistej stawki wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela. 
Zapewnić to musi osiągnięcie średniej wynagrodzeń na poszczególnych stopniach awansu. 
Dodatkowo do dnia 10 stycznia organ prowadzący szkoły sporządza sprawozdanie z 
wykonania średnich wynagrodzeń nauczycieli i przedkłada je regionalnej izbie 
obrachunkowej i innym zainteresowanym podmiotom. 

WyŜej przedstawiony projekt regulaminu, z zasadniczo zmienionymi wartościami 
poszczególnych składników wynagrodzenia nauczycieli gwarantuje osiągnięcie średnich dla 
poszczególnych stopni awansu. JeŜeli, po wykonaniu analizy wydatków okaŜe się, Ŝe w 
którymś ze stopni nie osiągamy średnich to w budŜetach poszczególnych placówek 
oświatowych są zagwarantowane środki na jednorazowy dodatek wyrównujący. 
Regulamin wynagradzania nauczycieli jest uzupełnieniem do Rozporządzenia Ministra 
Edukacji Narodowej w sprawie wysokości minimalnych stawek wynagrodzenia zasadniczego 
nauczycieli, ogólnych warunków przyznawania dodatków do wynagrodzenia zasadniczego oraz 
wynagrodzenia za pracę w dniu wolnym od pracy, wydanego na podstawie delegacji ustawowej 
art. 30 ust.5, art. 33 ust. 3 oraz art. 34 ust. 2 ustawy z dnia 26 stycznia - Karta Nauczyciela. 
Projekt niniejszego regulaminu został poddany uzgodnieniom z przedstawicielami organizacji 
związkowych działających w placówkach oświatowych gminy Więcbork, a ponadto zawiera w 
postanowieniach końcowych, postulowany przez Komisję BudŜetu i Finansów zapis cyt.: 
„Regulamin będzie obowiązywał do 31 grudnia 2009r.”  

 
 
Przewodniczący Komisji BudŜetu i Finansów przedstawiając opinię do  powyŜszego projektu 
uchwały powiedział, Ŝe Komisja, której przewodniczy zajmowała się nim niejako dodatkowo, 
gdyŜ przede wszystkim omawiała go Komisja Oświaty, Kultury i Sportu. W obszarze 
zainteresowania jego Komisji znalazł się punkt dotyczący dodatku motywacyjnego, poniewaŜ 
zachodziła obawa, Ŝe jego przyznawanie w proponowanym przez Regulamin kształcie, moŜe 
powodować duŜe zaangaŜowanie środków Gminy. Dlatego teŜ Komisja wypracowała 
wniosek, którego ujęcie w Regulaminie było warunkiem pozytywnego zaopiniowania 
projektu uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu powiedziała, Ŝe Komisja zaopiniowała 
projekt tej uchwały pozytywnie, co prawda bez wyŜej wymienionej zmiany, ale w zasadzie 
nie wnosi ona zmian do meritum sprawy.  
 
Radny Urbaniak prosząc o głos wspomniał, Ŝe ustalenia Komisji BudŜetu, zgodnie z reszta z 
sugestią Burmistrza Więcborka, były takie aby obie Komisje tj. BudŜetu i Oświaty spotkały 
się w miesiącu lipcu bądź sierpniu i w celu przeanalizowania- monitorowania wydatków 
jeŜeli chodzi o ten właśnie dodatek motywacyjny. 
 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
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Radna GraŜyna Sowińska mówiła, Ŝe rozumie iŜ ta uchwała odnosi się między innymi do 
pewnych rzeczy, które regulowane są Regulaminami wewnątrzszkolnymi np. jeŜeli chodzi o 
premiowanie. 
 
Nowe Regulaminy wyznaczają kierunek zmian jakie naleŜy poczynić w szkolnym systemie 
oceny pracy nauczyciela – stwierdził Dyrektor BOOS. 
 
Chodzi o to, Ŝe inne jest planowanie budŜetu i inne jest działanie szkoły, czy zatem nie będzie 
tu pewnych sprzeczności – pytała ponownie radna Sowińska. 
 
W tej kwestii nic się nie zmienia – budŜet był zawsze od stycznia do grudnia, a rok szkolny 
od września do września – stwierdził Przewodniczący RM. 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
 
 
Ad. 12 – 14 Projekty uchwał w sprawie gospodarowania mieniem Gminy przedstawił 
Kierownik Referatu UM p. Michał Bąk. 
 
a) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ lokali mieszkalnych stanowiących własność 

Gminy Więcbork. 
 
Z wnioskami o moŜliwość wykupu lokali wystąpili ich główni najemcy tj. p. Jacek Pik 
zamieszkały przy ulicy Gdańskiej 21 oraz p. Wioletta Mudyna zamieszkała przy ulicy 
Kasztanowej 1. 

 
Przewodniczący RM otworzył dyskusję. 
 
Radna GraŜyna Sowińska pytała, czy w przypadku sprzedaŜy lokalu w budynku znajdującym 
się przy ulicy Kasztanowej chodzi o usytuowany tam budynek potocznie zwany socjalnym.  
 
Pan Bąk wyjaśnił, Ŝe rzeczywiście w tym przypadku mamy do czynienia w zasadzie z 
budynkiem komunalnym, który potocznie zwany jest socjalnym. Niemniej spełnione są 
wymogi do jego sprzedaŜy tj. właściciel zamieszkuje lokal trzy lata, jest równieŜ w tej 
sprawie zgoda Zarządcy budynku p. Dropinskiego. Radni jednak mogą się w tej sprawie 
wypowiedzieć. 
 
Radna Barbara Bury stwierdziła, iŜ z tego co pamięta budynek ten jako rotacyjny miał być 
przeznaczony był dla rodzin niezamoŜnych nie mających gdzie mieszkać, dziś zwracają się 
oni o moŜliwość wykupu lokalu. Jak wiemy Gmina ma w planach budowę nowego budynku, 
czy zatem po trzech latach od jego przekazania będzie ona sprzedawać w nim mieszkania ? . 
Zastanówmy się dokąd takie działanie nas zaprowadzi - zakończyła 

 
Radna Sowińska  niejako uzupełniając wypowiedź przedmówczyni wskazała, iŜ trudno tu 
rozpatrywać w kategoriach „sprzedać, czy nie”, bo skoro sprzedaje się inne mieszkania 
komunalne dlaczego akurat w tym przypadku postąpić inaczej. Faktem jest, Ŝe Gmina z jakiś 
powodów wzbrania się przed mieszkaniami socjalnymi, które mieć powinna, a niewątpliwe 
wiąŜą się z nimi inne wymogi i obowiązki jeŜeli chodzi o utrzymanie. Co zaś do kwestii 
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zasad wykupu lokali, to kilkakrotnie temat ten poruszany był w przypadku lokalu przy ulicy 
Strzeleckiej i wykupu mieszkań np przez osoby bezrobotne, czy znajdujące się na utrzymaniu 
opieki społecznej. Sugerowała teŜ , by podczas przyznawania mieszkań w planowanym, 
nowym budynku prześwietlać, oczywiście w miarę moŜliwości Gminy, status rodzin 
ubiegających się o wykup. Bywa tak, Ŝe rodzinom poprawia się status materialny, a Gmina 
pozbywa się mieszkań. Gmina równieŜ nie powinna dopuszczać do sytuacji, kiedy dwa razy 
dokonuje wyceny lokalu, ponosi z tego tytułu niemałe koszty, a najemca lokalu nie wykupuje. 
Zdaniem radnej, pewne kwestie wymagają zdecydowanie głębszej analizy. 

 
W odpowiedzi Burmistrz Więcborka zaznaczył, Ŝe w przypadku sprzedaŜy mieszkań 
zobligowany jest do przestrzegania zapisów  Regulaminu sprzedaŜy, który wymaga 
przeprowadzenia na wniosek wnioskodawcy przeprowadzenie pewnej procedury do której 
naleŜy między innymi, konieczność przedłoŜenia projektu uchwały w tej sprawie radnym. Po 
aprobacie radnych dokonywana jest wycena lokalu i dalsze mechanizmy sprzedaŜowe. Nie 
moŜe być sytuacji, Ŝe wniosek najemcy jest z góry odrzucony. Dziś moŜemy, a nie musimy 
zgodzić się sprzedaŜ tego lokalu. MoŜemy teŜ  na najbliŜszej Komisji Rolnictwa, Ochrony 
Środowiska, Infrastruktury Gminnej…. przeanalizować Regulamin sprzedaŜy i rozwaŜyć 
wprowadzenie do niego zmian. 

 
Radna Barbara Bury zapytała, czy gmina ma obowiązek posiadać obiekty socjalne. 
 
Tak – odparł Burmistrz. 
 
Skarbnik Gminy wskazał, Ŝe budynek przy ulicy Kasztanowej został kupiony od Spółdzielni 
„Nad Orlą” jako budynek komunalny. Opracowany Regulamin sprzedaŜy mieszkań powoduje 
to, Ŝe organ stanowiący odmawiając sprzedaŜy działa nieprawnie nie zachowując zasady 
równego traktowania podmiotów. MoŜna jednak podjąć uchwałę o wyłączeniu ze sprzedaŜy 
całego budynku. 
 
W tym miejscu Pan Bąk wprowadził do projektu uchwały autopoprawkę Burmistrza 
polegającą na wykreśleniu w paragrafie pierwszym, punktu drugiego, dotyczącego lokalu w 
budynku przy ulicy Kasztanowej. Paragraf pierwszy, punkt pierwszy odnoszący się do 
sprzedaŜy lokalu mieszkalnego przy ulicy Gdańskiej, pozostawiono bez zmian.   
 
Radny Jerzy Urbaniak przypomniał, Ŝe kiedyś odmówiono sprzedaŜy lokalu w budynku przy 
ulicy Gdańskiej bodajŜe p. Antoniakowi. 
 
W tej chwili w budynku tym wykupione mieszkania mają Państwo Antoniak, Państwo 
Kukawscy i Państwo Sobeccy. 

 
 
Przewodniczący RM zamknął dyskusję i przystąpiono do przegłosowania projektu uchwały z 
uwzględnieniem autopoprawki wprowadzonej przez Burmistrza. 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
b) w sprawie wyraŜenia zgody na sprzedaŜ nieruchomości. 

 
W tej sprawie wpłynął wniosek od osoby fizycznej p. Mariusza Słomy, który jest 
właścicielem gospodarstwa przyległego do przedmiotowej nieruchomości. Miałaby być ona 
przeznaczona na poprawienie warunków zagospodarowania działki juŜ posiadanej. Część 
działki przeznaczonej do sprzedaŜy koliduje z całym zagospodarowaniem siedliska 



 19 

wnioskodawcy, wkracza w jego głąb stanowiąc problem w jego rozwoju. Działka oznaczona 
jest w ewidencji  gruntów jako droga, ale jest nieuŜywana i prowadzi w zasadzie „do nikąd”. 
Pozostała część działki nie jest jeszcze skomunalizowana stanowi własność Starostwa 
Powiatowego. 

 
Opinia Komisji Rolnictwa… - pozytywna. 
 
Pytań ze strony radnych nie było, zatem przystąpiono do głosowania. 
 

Uchwałę podjęto  jednogłośnie. 
 
c) w sprawie nieodpłatnego przejęcia przez Gminę Więcbork nieruchomości. 
 
Uchwała dotyczy dalszej komunalizacji mienia Skarbu Państwa. Nieruchomości o których 
mowa / jedenaście działek/, to drogi usytuowane w obrębie Jelenia oraz dodatkowo jedna 
działka rolna połoŜona w Więcborku obręb 4 przy ulicy Górnej.  Przejęcie gruntów jest 
nieodpłatne. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa… - pozytywna. 
 
Ta uchwała równieŜ nie wywołała dyskusji radnych, więc przystąpiono do głosowania. 

 
Uchwałę podjęto jednogłośnie 

 
Ad. 15 projekt uchwały w sprawie przyjęcia „ Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dal 
Gminy Więcbork na lata 2009 – 2012” przedstawił równieŜ p. Michał Bąk. 
 
Zgodnie z zapisami ustawy z dnia 23 lipca 2003 roku o ochronie zabytków i opiece nad 
zabytkami, Burmistrz zobowiązany jest do sporządzenia gminnego programu opieki nad 
zabytkami na okres czterech lat. Omawiany Program uzyskał pozytywną opinię 
Wojewódzkiego Urzędu ochrony Zabytków w Toruniu Delegatura w Bydgoszczy. Fakt 
posiadania takiego programu moŜe pomóc Gminie w pozyskiwaniu środków zewnętrznych 
np. przy okazji remontu jakiejś kamienicy. Program taki zawiera wszystkie wytyczne na 
temat ochrony zabytków znajdujących się w ewidencji i w rejestrze, przedstawia strefy 
ochrony konserwatorskiej na terenie naszej gminy oraz wymienia rozłoŜone na poszczególne 
lata, etapy jego realizacji. Na 2009 – 2010 przewidziano uporządkowanie wszystkich 
rejestrów budynków kamienicznych, załoŜyć karty ewidencyjne, ponumerować, uszeregować, 
Ŝeby moŜna było w przyszłości występować o kolejne etapy renowacyjne. 
 
Komisji Oświaty, Kultury i Sportu wnioskowała o uaktualnienie nazw ulic, poza tym 
zaopiniowała projekt pozytywnie. 
 
Opinia Komisji Rolnictwa… - pozytywna. 
 
Pytań do projektu nie zgłoszono, zatem Przewodniczący poprosił o przegłosowanie projektu 
uchwały. 

Uchwałę podjęto jednomyślnie 
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Ad. 16  Projekt uchwały w sprawie  utworzenia dodatkowego obwodu głosowania w 
NOVUM – MED. Spółka z o.o. Szpital Powiatowy im. dr A. Gacy i dr J. Łaskiego 
Niepubliczny Zakład Opieki Zdrowotnej w wyborach uzupełniających do Rady Miejskiej 
zarządzonych na dzień 21 czerwca 2009 roku przedstawiła Sekretarz Gminy p. Renata 
Jesionowska – Zawieja. 
 
Uchwała wywołana została w związku z zarządzeniem Wojewody Kujawsko Pomorskiego z 
dnia 3.04.2009r. w wyborach uzupełniających do Rady Miejskiej w Więcborku zachodzi 
uzasadniona potrzeba utworzenia dodatkowego obwodu glosowania w „NOVUM – MED.” – 
w szpitalu. 
 
Pytań do projektu uchwały nie było, więc od razu przystąpiono do jego przegłosowania. 
 
 

Za przyj ęciem uchwały głosowało - 9 radnych 
Wstrzymał się od głosu - 1 radny 

 
 
Ad. 17 Projekt uchwały w sprawie zmian budŜetu Gminy Więcbork na 2009r. omówił 
Skarbnik Gminy p. Władysław Rembelski. 
 
 

Zmian dokonano na podstawie: 

1. Porozumienia  Nr   SPA.0116   -    WSPF    -   6/2009   z   dnia   23   marca   2009r.   
zawartego   pomiędzy Województwem Kujawsko - Pomorskim a Gminą Więcbork w 
sprawie dofinansowania w wysokości 3.000 zł. zadania pn.: „Przerwij - przetrwaj - ocal". 

2. Pisma Kujawsko - Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego w Bydgoszczy Wydział 
Finansów i BudŜetu nr WFB.1.3011-9/09 z dnia 30 marca 2009r. w sprawie zwiększenia o 
kwotę 9.000 zł. planu dotacji w rozdz. 85219 z przeznaczeniem na wypłatę dodatków w 
wysokości 250 zł. miesięcznie na pracownika socjalnego zatrudnionego w pełnym 
wymiarze czasu pracy, realizującego pracę socjalną w środowisku w 2009r. 

3. Pisma Krajowego Biura Wyborczego Delegatura w Bydgoszczy nr DBD-3101-15/09 z 
dnia 2 kwietnia 2009r. w sprawie przyznania I raty dotacji na organizację i   
przeprowadzenie dnia 7 czerwca 2009r. wyborów do Parlamentu Europejskiego – kwota 
10.631,00 zł 

4. Pisma Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku Nr 
MGOPS/3010/4/2009 z dnia 6 kwietnia 2009r. dotyczącego zmian w planie wydatków 
związanych z bieŜącymi potrzebami. 

5. Pisma Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Więcborku Nr PCPR-8213-2/17/2009 z 
dnia 6 kwietnia 2009r. dotyczącego przyznania ze środków PFRON dofinansowania w 
wysokości 2.618,00 zł. na zadania pn.: „Wycieczka turystyczna na Hel" realizowanego 
przez MGOPS oraz ŚDS w Więcborku. 

6. Umowy darowizny z dnia 6 kwietnia 2009r. zawartej pomiędzy Nadleśnictwem 
Lutówko a Gminą Więcbork w sprawie darowizny w wysokości 300 zł. z 
przeznaczeniem na dofinansowanie bilbordu promującego miasto Więcbork. 

7. Pisma Miejsko - Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Więcborku Nr 
MGOPS/3010/6/2009 z dnia 17 kwietnia 2009r. dotyczącego zmian w planie wydatków 
w rozdz. 85203 związanych z koniecznością poniesienia kosztów przejazdu na bezpłatne 
szkolenia. 

Ponadto: 

1. Zmiana treści §12 pkt. 2 lit. b) uchwały nr XXVIII/235/08 z dnia 29 grudnia 2008r. 
Rady Miejskiej w Więcborku w sprawie uchwalenia budŜetu Gminy Więcbork na rok 2009 
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spowodowana jest koniecznością wykonania w roku bieŜącym pokrycia dachowego 
budynku siłowni w lasku miejskim w Więcborku. 

2. Zmian w planie wydatków w rozdz. 60016 pomiędzy paragrafami na kwotę 35.000 zł. 
dokonano z uwagi na konieczność zapewnienia środków na usługi transportowe i prace 
wykonywane przez walec związane z pracami na drogach gminnych. 

3. Zmian w planie wydatków w rozdz. 75095 pomiędzy paragrafami na kwotę 2.500 zł. 
dokonano z uwagi na konieczność dokonania napraw pieców kaflowych w świetlicy 
wiejskiej w Nowym Dworze. 

4. Zmiany w Załączniku nr 3 do niniejszej uchwały spowodowane są koniecznością ujęcia 
w wieloletnim planie inwestycyjnym zadania pn.: „Budowa drogi gminnej wraz z 
odwodnieniem w obrębie ulic: Kazimierza Wielkiego, Bolesława Chrobrego i 
Władysława Łokietka w  Więcborku" w związku ze złoŜeniem wniosku o 
dofinansowanie tego zadania z Europejskiego Funduszu Rozwoju Regionalnego. 

 
 
Opinia Komisji BudŜetu i Finansów – pozytywna. 
 
Uwag i pytań ze strony radnych nie było, więc przystąpiono do głosowania. 
 
 

Uchwałę podjęto jednomyślnie. 
 
 
Ad. 18 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 
Burmistrz Wi ęcborka poinformował, Ŝe z uwagi na dość szczegółowe pytania radnych 
odpowiedzi na nie udzieli  pisemnie bądź ustnie na kolejnej sesji. 
 
 
Ad. 19 Wolne wnioski i informacje. 
 
W tym punkcie obrad nikt z obecnych nie zabrał głosu.  
 
 

     
Na tym  obrady zakończono. 
 
Przewodniczący RM słowami „zamykam obrady trzydziestej drugiej sesji Rady Miejskiej w 
Więcborku” zamknął obrady. 

 
 
Prot. I. Mrozek 
 
 
 
 
        Przewodniczący Rady Miejskiej 
 
                                                                                             mgr inŜ. Józef Kujawiak 
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